
 
 

Jaaroverzicht 2023 

Ten behoeve van agendapunt 4 van de Algemene Ledenvergadering op 24 april 2024 

Algemeen 
 
Voor u ligt het jaarverslag van de wijkvereniging voor Pieters-en Academiewijk en Levendaal-West 
(hierna PAL) over het verenigingsjaar 2023. Statutair stelt de wijkvereniging zich ten doel om de leef-
baarheid en het welzijn van de wijk en haar bewoners te bevorderen, en dat in de ruimste zin van het 
woord. In dit verslag leest u hoe wij als bestuur in het afgelopen jaar invulling gegeven hebben aan 
deze doelstelling. 

 

Verantwoording 2023 

 
Het hoge ambitieniveau van ons gemeentebestuur en de snelheid waarmee deze trein voort dendert, 
noopt ons nog altijd om bij de les te blijven en daar waar gewenst onze reactie op alle beleidsvoorne-
mens en uitvoeringsplannen te geven. Voor veel bestuurders van de binnenstadse wijkverenigingen is 
het intussen duidelijk geworden dat het bundelen van de krachten noodzakelijk is om gehoord te wor-
den op het lokale politieke speelveld waar de worsteling met inspraak en participatie nog immer 
voortduurt. Van een gelijk speelveld tussen de verschillende stakeholders is nog steeds geen sprake 
en daarom is er mede op initiatief van PAL hard gewerkt aan het oprichten van een structureel over-
leg van de binnenstadse wijkverenigingen waarvan de contouren inmiddels zichtbaar zijn.   
 
Naast het belang van goede samenwerking op wijk overstijgende thema’s blijft het bestuur van PAL 
zich inspannen voor een leefbare wijk en verbetering van de onderlinge samenhang .Over deze en 
andere onderwerpen zullen wij u in dit jaarverslag in grote lijnen informeren. Over de meeste van 
deze kwesties bent u eerder uitgebreid geïnformeerd via onze Hart van de Stadkrant, onze website en 
de digitale nieuwsbrief. 

Bestuurlijke organisatie  
 

Algemene Ledenvergadering (ALV) 
De reguliere jaarlijkse  ALV vond plaats op 24 april 2023 wederom in het Huis van de Passer aan het 
Steenschuur. Het volledige verslag treft u aan op onze website. 
Voorafgaand aan het officiële gedeelte werd door Ronald Timmermans, wijkambassadeur verduurza-
ming binnenstad, een presentatie gegeven over de stand van zaken op het gebied van de energie-
transitie en de mogelijkheden voor wijkbewoners om daarmee aan de slag te gaan 
 

• Samenstelling bestuur 
Aart Martin de Jong en Jan Demper zijn tijdens de ALV afgetreden vanwege het verlopen van hun zit-
tingstermijn. Aart Martin gaat voor twee jaar aan de slag als voorzitter van de vergadering van de sa-
menwerkende wijkvereniging in de binnenstad. De vergadering benoemt Ed Mol en Jan de Jong als 
nieuwe leden van het bestuur waarin Ed Mol als de nieuwe voorzitter zal fungeren. Na deze wisseling 
bestaat het bestuur verder uit Fred van der Loo (secretaris-penningmeester), Marika Keblusek en 
Wim Brugman. 
 

• Ledenadministratie  
Leden: 
Op 1 januari 2023 telde de vereniging 277 leden. Op 31 december 2023 was het ledenaantal opge-
lopen naar 284. In de tussenliggende periode werd het lidmaatschap door 8 personen opgezegd. 
Merendeels door verhuizing en overlijden. Van 1 lid werd het lidmaatschap opgezegd door de 
vereniging vanwege het, ondanks meerdere aanmaningen, niet betalen van de contributie. De 
vereniging kon in 2023 15 nieuwe leden bijschrijven. 
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Aangetekend dient te worden dat PAL werkt met een gezinslidmaatschap. Omdat daarmee 
meerdere leden uit een gezin lid kunnen zijn ligt het aantal fysieke leden dus veel hoger dan de 
vermelde 284. Bij een factor 2.1 als gemiddelde gezinsgrootte betekent dit bijna 600 leden. Wan-
neer we dit aantal afzetten tegen het aantal wijkbewoners in de wijk (5715) 1 dan komen we uit op 
een vertegenwoordiging van ruim 10%. Nemen we daarbij in ogenschouw dat er in onze wijk re-
latief veel studenten en expats wonen dan is dat percentage nog aanzienlijk hoger wanneer we 
het aantal van 600 leden afzetten tegen alleen de ‘vaste’ bewoners. 

 
Donateurs: 
Het aantal donateurs bleef in de verslagperiode gelijk (6). Zij betalen minimaal 15 euro en ont-
vangen daarvoor de hart van de Stadkrant. Donateurs hebben ook in het nieuwe statuut geen 
stemrecht. 

   

• Hart van de Stadkrant 
Ook dit jaar werd er door de redactieleden van de Hart van de Stadkrant weer hard gewerkt om drie 
edities uit te brengen. In april, september en december ontvingen alle bewoners van onze wijk gratis 
een van de 3000 kranten waarvan de bezorging door een vaste groep vrijwilligers wordt gedaan. Onze 
dank daarvoor is zeer groot. Overigens kunnen wij ook altijd nieuwe bezorgers gebruiken die als re-
serve-/invalbezorgers dienst willen doen bij incidentele afwezigheid van een vaste bezorger.  
Aanmelden kan bij de coördinator van de bezorging:  j.demper@casema.nl 
 
Nadat zij jarenlang de opmaak van de krant heeft verzorgd liet Sanne Dresmé ons weten dat zij daar 
vanaf 2024 mee stopt. Redactie en bestuur zijn Sanne zeer erkentelijk voor al het werk dat zij voor de 
vereniging heeft gedaan. Gelukkig is inmiddels een vervanger gevonden in de persoon van Juun Arens 
Hij zal per 1 januari 2024 de taak van Sanne overnemen.  
 
Mede dankzij onze adverteerders (in 2023 waren dat er 21) kan de krant, waar door veel wijkbewoners 
steeds reikhalzend naar wordt uitgekeken, worden gemaakt. Voor het bestuur is het naast de digitale 
nieuwsbrief en de website een middel om ook met onze wijkbewoners die (nog) geen lid zijn te com-
municeren. Er is gelet op het aantal kranten en nieuwsbrieven dat wordt verspreid nog voldoende po-
tentiële groei. Nog geen lid? Opgeven kan via onze website www.palleiden.nl 
 
Tijdens de wijkborrel in september meldde zich een lid bij de redactie die zich bereid verklaarde om 
alle oude en beschikbare edities van de Hart van de Stadkrant te digitaliseren. Voor de archiefvor-
ming van de vereniging is dit een zeer welkome bijdrage waar we dan ook direct dankbaar gebruik 
van hebben gemaakt. Inmiddels zijn alle in ons bezit zijnde kranten digitaal beschikbaar op onze web-
site. Helaas missen wij nog de eerste nummers en oudste jaargangen. Heeft u nog losse nummers of 
zelfs hele jaargangen compleet? Dan zouden we die graag gebruiken: redactiehvds@palleiden.nl 
 

• Digitale nieuwsbrief 
Voor wat meer actuele informatie over zaken die de wijk aan gaan brengt het bestuur - bij voorkeur 
maandelijks -  een digitale nieuwsbrief uit. In het afgelopen jaar deden we dat 10 maal. De nieuws-
brief wordt verspreidt onder zowel leden als relaties. Het totaal aantal verstuurde nieuwsbrieven ligt 
momenteel op 602 waarmee we toch een aanzienlijk bereik hebben. 
 

• Wijkborrel 
Op zaterdag 9 september organiseerde PAL een wijkborrel bij Parktuin & Café Kamerlingh in het van 
der Werfpark. Het werd een heel gezellige middag met een mooie opkomst van rond de zeventig le-
den en wijkbewoners. Ondanks het warme weer was het goed toeven onder de schaduw van de bo-
men op het terras van het café. Ook de rap doorkomende koude biertjes, frisse wijntjes en lekkere 
snacks droegen bij aan de goede sfeer. Er zijn plannen om in 2024 ook in het voorjaar een wijkborrel  
te organiseren om daarmee de sociale cohesie onder onze wijkbewoners te vergroten. Laten we ho-
pen dat deze dan net zo’n succes wordt als de laatste wijkborrel.  
Tijdens de borrel kondigde het bestuur de lancering aan van twee gloednieuwe werkgroepen. Aller-
eerst de “Werfparkvrienden”, een werkgroep voor mensen die het leuk vinden om het park mooi te 

 
1 Bron: AlleCijfers.nl 
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houden en nog mooier te maken in een sfeer van gedeeld enthousiasme en in samenwerking met de 
gemeente. Aanmelden kan via werfparkvrienden@palleiden.nl 
De andere werkgroep is de werkgroep “Autoluwe Binnenstad”, die zich gaat bezighouden met een 
kwestie waar veel leden en wijkbewoners van nabij mee te maken gaan krijgen gelet op de gemeen-
telijke plannen om de binnenstad van Leiden zoveel mogelijk autoluw (of zelfs autovrij) te maken. 
 
Tevens werd er tijdens de borrel aandacht besteed aan het feit dat Marcel Schikhof na twintig jaar 
trouwe dienst zijn werkzaamheden als vaste bezorger van de Hart van de Stadkrant heeft beëindigd.   
 

Samenwerking wijkverenigingen 
 

Vlak voor de zomer van 2020 schortten de binnenstadse wijkverenigingen de samenwerking met de 
gemeente op uit onvrede over hoe die om ging met de input en expertise van de wijkverenigingen. De 
collectieve teleurstelling in de gemeente was het startpunt voor een samenwerking van de wijkvereni-
gingen. Doel van die samenwerking is om zo een sterkere positie af te dwingen in het overleg met 
gemeente, ondernemers en andere stakeholders. 
Inmiddels zijn we 3,5 jaar verder en wordt er volgens een vast schema  overleg gevoerd over allerlei 
zaken die van belang zijn voor de gehele binnenstad. Denk hierbij aan onderwerpen als: participatie, 
bezoekerseconomie, verkamering, horecabeleid, evenementenbeleid, gezondheid en het collegebe-
leid ten aanzien van de binnenstad. In acht bepalingen staat hoe aan deze samenwerking vormgeven 
wordt. 

Werkgroepen 
 

Het bestuur van PAL stimuleert wijkbewoners om zoveel mogelijk zelf initiatieven te ontwikkelen die 
betrekking hebben op de verbetering van de leefbaarheid van hun directe woonomgeving. Daar waar 
nodig en gewenst faciliteren en ondersteunen wij hier als bestuur van de wijkvereniging met financi-
ele middelen en onze eigen expertise. Hoewel deze initiatieven en het resultaat van de werkgroepen 
mogen rekenen op de sympathie van het bestuur, wil dit echter niet zeggen dat het bestuur de eind-
verantwoordelijkheid hiervoor op zich neemt. Primair is de initiatiefnemer van de werkgroep degene 
die hiervoor aangesproken dient te worden, tenzij vooraf nadrukkelijk is bepaald dat de werkgroep 
onder auspiciën staat van het bestuur. 
Naast de reeds bestaande werkgroepen zagen in 2023 twee nieuwe werkgroepen het levenslicht. De 
werkgroep Autoluwe Binnenstad en de Werkgroep Werfparkvrienden. 
 

• Werkgroep Locatieprofiel Garenmarktplein 
Het Garenmarktplein maakt zijn functie als ontmoetingsplek steeds meer waar; de inrichting nodigt 
uit tot verblijven, spelen en ontmoeten en het plein wordt gewaardeerd als fraaie entree van de bin-
nenstad. In de maanden april en mei werden er de Koningsdag en -nacht gevierd, maakten velen on-
der een stralende zon de start van de Marathon mee, of bezochten het wijnfestijn. 
De bomen en de plantvlakken doen het gelukkig heel goed, maar het gras blijf een zorgpunt. In de 
lente lag het er beroerd bij. De droogte had het gazon aangetast, wat niet kon worden gecompen-
seerd vanwege een defecte sproei-installatie. De kale, zanderige plekken namen schrikbarend toe en 
hier en daar kwam zelfs het plastic raster tevoorschijn. Ook was het gras bezaaid met kapot getrapte 
glazen van het wijnfestival. Daarnaast waren er klachten van winkeliers aan de Raamsteeg over de 
slechte bereikbaarheid van hun winkels en de inrichting van de evenementen aan die kant van het 
plein. De sproei-installatie is hersteld en als gevolg van het regenachtige weer knapte het gras voor 
een deel weer op. Maar al met al blijft het een kwetsbaar geheel. Stedelijk Beheer heeft toegezegd de 
kale plekken te herstellen en het plein volgens het afgesproken advies te onderhouden. PAL heeft 
erop aangedrongen om tijdens evenementen vlonders of vloeren te leggen op plekken waar veel 
mensen komen. Zo wordt het gras ontzien, wordt verdichting van de bodem tegengegaan en kan het 
water wegvloeien naar het reservoir onder het plein. Ook heeft de wijkvereniging afspraken met het 
Evenementenbureau gemaakt om de problemen aan de zijde van de Raamsteeg structureel op te los-
sen. 
 
 
 

mailto:werfparkvrienden@palleiden.nl
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• Werkgroep Singelpark/Jan van Houtkade 
De gemeenteraad heeft op 12 oktober 2023 het Uitvoeringsbesluit voor de aanpassing van de Jan van 
Houtkade vastgesteld zodat de voorbereiding voor de uitvoering kan beginnen. Het definitieve ont-
werp wordt omgewerkt tot bestekstekeningen en de gemeente gaat op zoek naar een aannemer. 
Volgens de planning start de uitvoering in oktober 2024. Het werk zal ongeveer negen maanden du-
ren. Het gaat gelijk op met de herinrichting van de Koepoortsbrug. De gemeente werkt nog aan een 
BLVC-plan (Bereikbaarheid, Leefbaarheid, Veiligheid en Communicatie), dat de voorwaarden bepaalt 
voor de aannemer, de omleidingsroute voor de bus en de bereikbaarheid en het parkeren voor de be-
woners. Zodra het BLVC-plan klaar is wordt het met de buurt besproken. Daarbij is ook de aannemer 
aanwezig en komen o.a. de fasering aan de orde en het ‘aanspreekpunt’ tijdens de uitvoering. 
 

• Werkgroep Van der Werfpark / Werfparkvrienden  
Het bestuur juicht de oprichting van de Werfparkvrienden van harte toe. De initiatiefnemers van de 
Werfparkvrienden zijn: Huub Frencken, Eduard Groen en Adri Klaassen. Het is niet alleen een nieuwe 
naam voor de tot nog toe bestaande werkgroep van onze vereniging, het is vooral een poging om een 
bredere groep wijkbewoners te betrekken bij het park, bewoners die zich willen inzetten voor het wel 
en wee ervan en een club parkvrienden die de handen uit de mouwen wil steken bij het onderhoud in 
samenwerking met de gemeente en daarnaast van het park geniet. Op de wijkborrel in september 
zijn de eerste resultaten van de Werfparkvrienden gepresenteerd. Inmiddels hebben zo’n 20 wijkge-
noten zich aangemeld. Bijzonder is dat de Haanstra Basisschool op het Rapenburg zich ook heeft aan-
gemeld om mee te denken over het park, dat veel door de school wordt gebruikt voor allerlei activitei-
ten. De Haanstra Basisschool is daarom als ‘speciaal lid’ aan de werkgroep toegevoegd. 

 
Na een half jaar radiostilte is de gemeente in mei 2023 eindelijk begonnen met inmiddels de derde 
editie van de opknapbeurt van het Van der Werfpark. Deze keer wordt alles uit de kast gehaald: de 
grond is verbeterd, er is zowel een drainagesysteem als een beregeningsinstallatie aangelegd en na-
dat het gras opnieuw is ingezaaid zijn de gazons tot eind van het jaar met hekken afgeschermd, zodat 
het gras goed wortel kan schieten. Ondanks al deze maatregelen is het resultaat teleurstellend en ligt 
het park er nog steeds desolaat bij. De Werfparkvrienden houden de vinger aan de pols bij de ge-
meente.  
 
PAL is in 2023 lid geworden van het Platform Leidse Parken (PLP). Dit platform is in 2022 als burger-
initiatief opgericht door inwoners die zich zorgen maken over ontwikkelingen in de Leidse parken, 
zoals achterstallig onderhoud, niet goed verlopende parkrenovaties, schade door evenementen en 
zich wijzigende gebruiksfuncties Het PLP stelt zich ten doel de gezamenlijke belangen van parken te 
behartigen en de (veranderende) kwaliteit goed in beeld te brengen en te waarborgen. Circa 30 par-
ken zijn lid van het platform, hetzij via een vereniging of stichting van Vrienden, hetzij via de buurt- of 
wijkvereniging. Twee leden van de PAL-werkgroep ‘Werfparkvrienden’, Huub Frencken en Eduard 
Groen, zullen onze wijkvereniging in het platform vertegenwoordigen. 
 
• Werkgroep Autoluwe Binnenstad 
Al lang wordt gesproken over een autoluwe binnenstad. Duidelijk is dat er veranderingen gaan komen 
die de verkeersbewegingen in straten of delen van onze wijk zullen beïnvloeden. Ook wordt eraan ge-
werkt om in de binnenstad een emissie-vrije zone voor vracht-, bestel- en aannemersverkeer in te 
stellen. En op termijn gaan er parkeerplaatsen verdwijnen, tenminste als de gewenste afnemende 
parkeerdruk dat toelaat. Verder zijn er plannen in ontwikkeling voor de zogenoemde Binnenvestroute 
(Rapenburg, Oude Vest en Herengracht) waar volgens die plannen op de gehele route alle parkeer-
plaatsen moeten verdwijnen, met de hoogste prioriteit het parkeervrij maken van het Rapenburg. Al-
les bij elkaar genoeg reden voor het bestuur van PAL om een werkgroep Autoluwe Binnenstad op te 
richten waarvoor zich eind 2023 al 12 wijkbewoners hebben aangemeld. 

Dossiers 
 

• Rondloop Hortus 
In december 2022 berichtten we over de plannen van de Hortus om een nieuwe wandelroute te ma-
ken langs de Oude Sterrewacht om zo de aansluiting van dat deel bij de rest van de tuin te 
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verbeteren. Het plan, waarvoor al een omgevingsvergunning was aangevraagd, stuitte op verzet van 
de buurt door de plannen voor een nieuwe brug met daaronder een betonnen loopgoot voor voetgan-
gers. De Hortus is met de buurt in gesprek gegaan en er kwam een nieuw plan, waarin de meeste be-
zwaren zijn weggewerkt. Voor dit plan is een nieuwe vergunning aangevraagd en deze is op 21 maart 
2023 verleend. Inmiddels zijn de werkzaamheden in een vergevorderd stadium en verwacht wordt dat 
de werkzaamheden medio 2024 zijn afgerond. 
 

• Afsluiting Langebrug 
Sluipverkeer  veroorzaakt al decennia grote overlast in de Pieterswijk. In het bijzonder op de Lange-
brug. Na diverse mislukte proeven is vanaf april 2023 een nieuwe proef gestart waarbij o.a. een geslo-
tenverklaring voor alle gemotoriseerde verkeer wordt ingesteld op de Langebrug, tussen de Pieters-
kerkgracht en de Schoolsteeg. Deze afsluiting wordt gehandhaafd met behulp van handhavingsca-
mera’s die kentekens kunnen lezen en controleren op de geslotenverklaring. Adressen uit de Pieters-
wijk (bewoners en ondernemers) mogen een ontheffing aanvragen om in één rijrichting langs de af-
sluiting te rijden.  
Om de effecten van de afsluiting zo nauwkeurig mogelijk in beeld te krijgen zijn er metingen verricht 
met telslangen. Toegezegd is dat de uitkomst met de wijkbewoners, winkeliers en de verschillende 
gemeentelijke diensten wordt geëvalueerd. Duidelijk is al wel dat door de gewijzigde situatie de be-
woners van de Nieuwsteeg meer verkeersbewegingen in hun straat zien.  

 

• Langebrug 12A 
Zoals u zich vast kunt herinneren, wil de eigenaar van het voormalige ABN-AMRO-pand in de kelder 
horeca vestigen. Hiertoe heeft de gemeente een omgevingsvergunning verleend waartegen door de 
Bewonersgroep Pieterswijk, ondersteund door Wijkvereniging PAL, bij de Rechtbank Den Haag be-
roep is ingesteld. In de laatste week van maart publiceerde de rechter zijn uitspraak inzake de vergun-
ning voor een 'luxe restaurant' in het voormalige bankgebouw op de hoek van de Langebrug en de 
Breestraat en verklaarde daarin alle bezwaren van omwonenden ongegrond. Parkeerproblemen zijn 
niet te verwachten en geluidsoverlast hoort volgens hem nu eenmaal bij het wonen in de binnen-
stad… 
 

• Renovatie achtergevel Kamerlingh Onnes Gebouw 
Begin 2023 vernamen wij dat de Universiteit van plan is om de achtergevel van het Kamerlingh Onnes 
Gebouw (KOG) aan de Zonneveldstraat te renoveren. Daar dit voor de buurt een nogal beeldbepalend 
gebouw is, hebben wij de Universiteit direct te kennen gegeven mee te willen praten over de invulling 
en uitvoering van dit plan. Daarop werd positief gereageerd en vervolgens zijn wij samen met een 
klein comité uit de buurt uitgenodigd voor een gesprek.  
Hoewel de buurt al vanaf het begin niet gecharmeerd was van het houten raster zijn we toch ge-
schrokken van de plannen om het raamwerk te slopen en de gevel uit de jaren 60 met veel glas en 
steenachtige stroken weer in volle glorie terug te brengen. Het is in onze ogen een oplossing waar 
weinig ambitie uit spreekt en die niet past binnen de historische context van de binnenstad.  
In een eerste reactie hebben wij de Universiteit meegegeven om de gevel te vergroenen. Dit is niet 
alleen een fraaie oplossing, maar sluit aan bij de ambitie van de stad om de biodiversiteit te vergroten 
en hittestress tegen te gaan.  
De Universiteit bleek gevoelig voor onze argumenten en kwam vervolgens met een ontwerp 
voor een groene gevel dat helaas (nog) niet de instemming heeft van de welstandscommissie. In de 
ogen van de architect van het oorspronkelijke plan benadrukt het ontwerp met de strook plantenbak-
ken onder de ramen te veel de ‘horizontaliteit’ van de gevel en doet het daarmee afbreuk aan de om-
geving. De welstandscommissie lijkt niet ongevoelig voor de redenering van de architect en heeft ge-
adviseerd om hem te betrekken bij de voortgang van het project.  
Zowel de Universiteit als de buurtbewoners zijn zeer teleurgesteld, omdat het plan voor een groene 
gevel met dit besluit van de welstandscommissie in gevaar dreigt te komen. Eind 2023 vonden de eer-
ste gesprekken plaats tussen de Universiteit en de architect. Over het resultaat van die gesprekken 
houden wij u via onze gebruikelijke kanalen op de hoogte.  
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Reacties op gemeentelijk beleid 
 

• Vergunningverlening Nostalgische Kermis 
Na het kort geding over het collegebesluit inzake de Nostalgische Kermis op het Garenmarktplein 
begin december 2022 vond op 3 februari 2023 de hoorzitting voor de Commissie Bezwaarschriften 
(CB) over dit onderwerp plaats. PAL kruiste nogmaals de degens met het college en, in mindere mate, 
met Centrummanagement (CML). Helaas was het met de uitspraak van de rechter in het kort geding 
niet gelukt om de duur van de kermis in te korten en schade aan het plein te beperken. Op deze hoor-
zitting van de CB wilde PAL bereiken dat er met het college betere afspraken worden gemaakt over 
de duur en inrichting van het evenement, over het in achtnemen van een fatsoenlijk overleg met PAL 
en over een betere zorg voor het gras van het plein. 
We hebben op de zitting gepleit voor een betere definiëring van de regel dat na ieder evenement een 
weekend rust in acht wordt genomen. Ook hebben we nadrukkelijk bezwaar aangetekend tegen het 
manipuleren met de definitie van ‘categorie-1’-evenementen. Opnieuw haalde de gemeente de truc 
uit evenementen zonder versterkte muziek niet mee te tellen. Verder heeft PAL er op aangedrongen 
dat de gemeente zich in het vervolg houdt aan het advies voor het extra onderhoud van het gras vóór 
en na ieder evenement. 
Op 3 april jl. ontving het bestuur van PAL het teleurstellende bericht dat de commissie het College 
adviseert om het bezwaar ongegrond te verklaren. Volgens de commissie is er voldoende gekeken 
naar het belang van de omwonenden en is er voldoende afstemming met de wijkvereniging geweest. 
Naar aanleiding van de vrees dat het gras op het Garenmarktplein door zulke evenementen (onher-
stelbaar) beschadigd wordt, wordt door de gemeente toegezegd dat bij een volgende aanvraag voor 
een vergunning extra aandacht aan het gras zal worden besteed. 

• Moratorium verkamering woningen in de binnenstad 
Op 3 oktober heeft het bestuur van PAL haar zienswijze over de concept-huisvestingsverordening 
2023 aan het college van burgemeester en wethouders toegestuurd. In deze zienswijze komen wij tot 
de conclusie dat de concept-verordening voor wat verkamering betreft niet aan zijn doel beant-
woordt. De bestaande overlast blijft bestaan. De concept-verordening biedt geen instrumenten daar-
aan iets te doen. Deze overlast zal alleen maar verergeren als de in de concept-verordening vermelde 
bizarre quota voor toegestane verkamering van woningen werkelijkheid worden. In een groot aantal 
straten en stegen in de binnenstad mag volgens de verordening 100 % van de woningen verkamerd 
worden. Het gaat dan veelal om straten en stegen waar volgens wethouder Terpstra “…de overlast 
echt veel te groot is. Daar waar de leefbaarheid nu echt onder druk staat wordt ingegrepen”. Van dit 
laatste heeft PAL nog niets gemerkt. 
Wij zijn daarom van mening dat alvorens nieuwe vergunningen worden verstrekt, eerst maatregelen 
moeten worden getroffen om de huidige overlast weg te nemen. Eerst dan kan worden bezien of het 
verantwoord is verdere verkamering toe te staan. PAL wil derhalve een moratorium (vergunningen-
stop) op de verkamering van woningen in de binnenstad. Dit standpunt wordt door andere binnen-
stadse wijkverenigingen gedeeld. 

• Fietsparkeren 
In opdracht van het college van B&W wordt gewerkt aan een Uitvoeringsplan fietsparkeren in de bin-
nenstad. In dit plan inventariseert de gemeente bij de stadspartners de knelpunten in de binnenstad 
en de mogelijke oplossingen. PAL vroeg in een enquête haar leden hun bevindingen te delen, en dat 
leverde tientallen reacties op die vervolgens  met de gemeente zijn gedeeld. Foutief geparkeerde en 
rondslingerende fietsen blijken de grootste ergernis van wijkbewoners. Inmiddels heeft het bestuur 
overleg gehad met de gemeente en hebben we extra aandacht gevraagd voor de problemen die min-
der-validen, personen met kinderwagens en overige voetgangers hierdoor ondervinden.  
Eind 2023 heeft het college het ‘Uitvoeringsplan fietsparkeren binnenstad 2023- 2030’ gepubliceerd. 
Het uitvoeringsplan is een meerjarig plan met een strategie om het fietsparkeren in de binnenstad te 
verbeteren en de druk op de openbare ruimte te verminderen. Wrakfietsen werden al weggehaald, nu 
moeten per 1 januari 2024 ook de weesfietsen (vier weken lang ongebruikt op dezelfde plek) eraan 
geloven. Helaas blijft ook op dit thema nog steeds handhaving de zwakste schakel vanwege perso-
neelstekort en andere prioriteiten.  
 
 



Agendapunt 4 

 
7 

• Voorgen0men besluit gemeente tot afwijzing subsidieaanvraag PAL 
In oktober 2023 kregen wij het bericht van de gemeente dat zij voornemens was om onze subsidie-
aanvraag voor de Wijksubsidie 2024 niet te verlenen. Daarbij werd als reden genoemd dat het eigen 
vermogen, dat we gedurende de afgelopen jaren zorgvuldig opgespaard hebben (ongeveer 8000 
euro), te hoog zou zijn. Uiteraard hebben wij bezwaar aangetekend.  
Aangegeven is dat zonder deze subsidie de vereniging een deel van de jaarlijkse activiteiten die ook 
bedoeld zijn voor niet-leden (zoals het uitbrengen van de Hart van de Stadkrant en het organiseren 
van de wijkborrel) niet langer kan continueren. Simpelweg omdat de kosten (samen zo’n 6000 euro) 
uit alleen de contributiebijdragen en donaties niet te betalen zijn. Zonder de krant zijn er ook geen 
extra inkomsten uit advertenties waarmee we een deel van onze overige activiteiten bekostigen. De 
strekking van ons bezwaar is dan ook geweest dat met het voorgenomen besluit het voortbestaan 
van de vereniging op termijn in gevaar komt. Gelukkig is men gevoelig geweest voor onze argumen-
ten en hebben wij inmiddels bericht ontvangen dat de subsidie voor 2024 alsnog wordt verleend.   

 

• Participatie 2.0 
Onze gemeente is tot de conclusie gekomen dat het beter moet met de burgerparticipatie in onze 
stad en wijk. Bovendien zal ook de nieuwe Omgevingswet van de gemeente verlangen dat er verbete-
ringen op dit gebied worden doorgevoerd. Daarom is er door de ambtenaren onder leiding van de ver-
antwoordelijke wethouder, Abdelhaq Jermoumi, een proces in gang gezet om met alle betrokkenen 
in de stad een nieuwe aanpak te bedenken. PAL is in alle fases betrokken geweest en daarbij verte-
genwoordigd door onze voorzitter.  
Via een aantal groepsgesprekken in verschillende samenstellingen werden allereerst de diverse me-
ningen geïnventariseerd. Vervolgens heeft een groep al die meningen zo goed mogelijk samengevat. 
Dit heeft uiteindelijk geleid tot de “Handreiking Samenwerking met de Stad”. In een serie stadsge-
sprekken kon iedereen hierover zijn mening laten horen. De gemeenteraad besluit uiteindelijk of dit 
stuk de basis zal vormen voor de nieuwe manier van participeren. 
Dit hele proces, zeg maar participeren over participeren, biedt naar onze mening zeker uitzicht op een 
werkelijk betere manier van samenwerken in de stad. Natuurlijk is de handreiking een compromis van 
veel verschillende meningen. Toch zijn wij als PAL tevreden over het eindresultaat. Zo zijn we met 
name blij dat een “gelijk speelveld” in het stuk als cruciale voorwaarde voor een geslaagde samenwer-
king is geformuleerd.  
Na goedkeuring door de gemeenteraad gaan we de volgende, en misschien wel belangrijkste, fase in. 
Dan moeten alle goede intenties van de handreiking worden omgezet in de dagelijkse praktijk. Dat 
zal nog niet eenvoudig zijn, omdat van alle betrokkenen een behoorlijk andere opstelling wordt ver-
wacht dan tot nu toe gebruikelijk was. Ook de wijkverenigingen zullen zich beter moeten organiseren 
om hierin mee te gaan. We zijn blij dat de wethouder heeft toegezegd om de komende tijd regelma-
tig met de wijkverenigingen te willen overleggen om te zien hoe Participatie 2.0 in de praktijk uitpakt. 

 

Tot slot 
 
Zoals u in dit jaaroverzicht heeft kunnen lezen spant het bestuur van de wijkvereniging PAL zich maxi-
maal in om onze wijk leefbaar te houden en daar waar dat nodig is die leefbaarheid te verbeteren. De 
veelheid aan onderwerpen waarop wij acteren is echter zo groot dat het onmogelijk is om dat met 
een handjevol bestuursleden te doen. Het bestuur bestaat uit vrijwilligers en ook onze tijd en daarmee 
onze capaciteit is beperkt. We zijn daarom niet alleen steeds op zoek naar aanvulling van ons bestuur, 
maar ook naar wijkbewoners die bereid zijn om een actieve bijdrage te leveren aan de werkgroepen 
en naar hen die hun expertise binnen het eigen vakgebied met ons willen delen, zodat wij als bestuur 
in staat zijn om effectiever en efficiënter ons bestuurswerk te doen. In een wijk waar zoveel academici 
wonen moet het toch mogelijk zijn om meer denkkracht bijeen te krijgen op het gebied van bestuurs- 
en omgevingsrecht, zaken waar het bestuur echt meer expertise nodig heeft. Maar ook andere exper-
tise is altijd welkom zoals bijvoorbeeld op het gebied van ICT. Studenten die hun kennis op voor-
noemde terreinen beschikbaar willen stellen, nodigen wij nadrukkelijk uit om ons te helpen. Schroom 
daarom niet en neem contact met ons op wanneer u ons wilt ondersteunen. Dat is ook in uw eigen 
belang en dat van uw buren en andere wijkgenoten… 
 
Bestuur PAL 
1 maart 2024 


